
Emlékeztetı a Sztómás Világnapi megemlékezésrıl 
 
A Magyar Ilco Szövetség, 2006. október 20-án, a Sztómás Világnap ünnepi 
rendezvényét az Egészségügyi Minisztérium konferencia termében tartotta. 
 
A Sztómás Világnap fıvédnöki tisztét Dr. Molnár Lajos miniszter, védnöki 
tisztét pedig Prof. Dr. Ádám György akadémikus az ELTE tanszékvezetı 
egyetemi tanára vállalta. 
 
A Világnap szlogenje: Élj teljes életet, „LIVING LIFE THE FULL” 
 
Horváth Gyula elnök köszöntötte a megjelenteket, majd egy perces néma 
fıhajtással megemlékeztünk az elhunyt önkéntes segítıkrıl. 
 
Dr. Kincses Gyula a miniszteri kabinet tagja, a miniszter úr személyes 
képviselıje, beszédében az egészségpolitika céljaként, az élet meghosszabbítása, 
az életminıség javítása érdekében tett állami felelısség vállalását, a jogos és 
teljesíthetı igények kompromisszuma mellett végzett munkát említette. 
Feladatként hangsúlyozta a civil szervezetet érdekérvényesítı szerepét, valamint 
a sérült személyek társadalom teljes jogú tagjaiként való elismerését. Majd 
Miniszteri Dicséretet nyújtott át Dr. Szentpétery Félix, a Zuglói Ilco Egyesület 
orvos patronálója, Gál Mátyásné, a Csongrád Megyei Ilco Egyesület elnöknıje 
valamint, Nagy László, a Békés Megyei Ilco Egyesület elnöke részére. 
 
Horváth Gyula elnök, a Magyar Ilco Szövetség Elismerı Oklevelét adta át az 
Ilco mozgalomban végzett kitartó munkáért a következı személyek részére: 
 
Szekeres László Pápai Ilco Klub 
Kunosné Kothenc Anna Kalocsa és környéke Ilco Klub 
Polca János Zalaegerszegi Ilco Klub 
Zombory Istvánné Kecskeméti Ilco Klub 
Kiss Lajosné Dél-pesti Ilco Klub 
Bátori Józsefné Hajdú-Bihar Megyei Ilco Klub 
Petrics Gyuláné Pécsi Ilco Egyesület 
Gulyás Pál Váci Colostomás Klub 
Kovács Ágostonné Kazincbarcikai Ilco Klub 
Varga László Szombathelyi Ilco Klub 
Nagy Zoltán Békés Megyei Ilco Klub 
Vancsa Józsefné Dombóvári Ilco Egyesület 
Horváth János Somogy Megyei Ilco Klub 
Dúl Zoltán weblap szerkesztıje 
 



A kitüntetések átadása után, a beteg Prof. Dr. Ritter László úr, a MISZ Orvosi 
Tanácsadó Testülete elnöke helyett, Dr. Schmidt László, a Dombóvári Városi 
Kórház Sebészetének osztályvezetı fıorvosának gondolatait hallgattuk meg a 
„MISZ az orvos szemével” címmel. Prof. Dr. Döbrössy Lajos egyetemi tanár „A 
colorectalis daganatok korai felismerésének jelentısége”, és Prof. Dr. Ádám 
György akadémikus pedig „A vastagbél érzékenységével kapcsolatos kísérletek 
eredményei” címmel tartott érdeklıdésre számot tartó elıadást. 
 
Rövid kávészünet után némileg felborult a rend, ugyanis a „neves fıvárosi 
mővészek” akiknek feladatuk lett volna az ünnepi megemlékezés fényét emelni, 
nem megfelelı technikai feltételek hiányában nem tudták elıadni mősorukat. 
Elgondolkoztató, hogy -gondolom- a „magas gázsi” kifizetésétıl el kellene 
tekinteni, ha pedig már korábban kifizetésre került, vissza kéne kérni. 
 
Bıséges és nagyon finom ebéd elfogyasztása után került volna sor az Ilco 
Szövetség közgyőlésére. 
 
Innentıl kezdve, jelen sorok írója, nem emlékeztetıt ír, hanem saját véleményét 
írja le, arról a „kabaréról”, ami jellemezte ezt az összejövetelt a késıbbiekben. 
 
Véleményemet pontokba szedtem: 
 

� A Nemzetközi Sztómás Szövetség ajánlásában október 7.-t jelölte meg és 
ajánlotta, hogy mindenhol, ezen a napon legyen megtartva a Világnapi 
rendezvények. Mi magyarok, az MISZ szervezésében, képtelenek 
vagyunk alkalmazkodni a Nemzetközi Sztómás Szövetség ajánlásához, és 
mi majd megmutatjuk, hogy úgy lesz, ahogy mi akarjuk, nem veszünk 
tudomást az ajánlásról, és két héttel késıbb tartjuk meg a mi ünnepünket. 
Úgy gondolom nem két héttel, hanem két „fényévvel” vagyunk lemaradva 
a világtól. 

� A kezembe lévı meghívóban a „Közgyülésnek” csak egy napirendi pont 
van feltüntetve, nevezetesen a „Tisztújítás”. Már az ebédszünetben és 
késıbbiekben a mesterkélt szavazási procedúra során egyértelmővé vált, 
hogy itt szó sincs „Tisztújításról”. Arra való hivatkozással, hogy nem 
lehet lebonyolítani ilyen rövid idı alatt a szavazást (az épület ½ 4 órakor 
bezár), pillanatok alatt késıbbi idıpontra lett halasztva a „Tisztújítás”. 



� Tudni kell abbahagyni, És a csúcson kell. Akkor, amikor mindenki 
szívesen emlékszik ránk. Ezt az Ilco Szövetség elnökének tíz évvel ezelıtt 
kellett volna megtennie. De az Ilco Szövetség elnöke makacsul 
ragaszkodik a „bársonyszékéhez”. Nem tudom, mi lehet ebben az üzlet, 
de biztosan van valami. Ha más nem, a rengeteg taxiszámla. Az Ilco 
Szövetség elnökére mindenki szívesen emlékszik akkor, amikor arra 
gondol, hogy megalakította és mőködtette a magyarországi Ilco 
Szövetséget. De az idı elszállt felette, ezt nem vette észre, és most már 
„deres” fejjel fel sem fogja, hogy saját maga a gátja az általa létrehozott 
szervezet további mőködésének. 

� Újra ugyanazon személyekbıl lett megválasztva (megszavaztatva) a 
Jelölı Bizottság, akik már egyszer bebizonyították, hogy alkalmatlanok 
feladatuk elvégzésére. Negyven Ilco Szervezetbıl megkérdeztek kilencet, 
és az a kilenc véleményt összesítve állították össze javaslatukat. Mikor a 
meg nem kérdezett Ilco Klubok megtették saját javaslatukat, az a Jelölı 
Bizottságnak korán sem tetszett. Gondolom az Elnök úr sem tapsolt 
örömében, hogy vannak más jelöltek is, az Ö által kijelölt személyeken 
túl. A Jelölı Bizottság többször fel lett szólítva (az interneten, az Ilco 
Szövetség honlapjának fórumán), ugyan hozza már nyilvánosságra a jelölt 
személyek listáját. De úgy gondolom, Elnöki utasításra nem vettek a 
felszólításról tudomást. Nagyon jó lenne, ha tanulnának a hibából, és 
minden területi Ilco Klub véleményét dokumentáltan bekérve tennék meg 
a javaslatukat. Ezzel talán tompíthatnák részrehajlásukat. És az interneten 
való tájékoztatás lehetısége adott a továbbiakban is. 

� Az sem tőnt fel az Ilco Szövetség vezetésének, hogy milyen sokan álltak 
fel és hagyták el a tanácstermet, azok, akik nem akartak részesei lenni 
ennek a mai komédiának. A meghívott személyek, és más, a 
minisztériumban dolgozó és valamiért a tanácsterem szintjére tévedt 
személyek megütközéssel hallgatták a teremben folyó és a folyosóra 
kihalló Közgyőlésnek titulált színjátékot. Ezek után jó véleménnyel 
vannak a MISZ-röl. 

� Hangsúlyozom, a fentiek a saját véleményem, ezért saját magam vállalom 
a felelısséget. Az, hogy ezek a sorok a Szent János Kórház ILCO 
Klubjának honlapján jelennek meg, nem terhelik a Szent János Kórház 
ILCO Klubjának felelısségét. 

� Ezek után, mivel magam is a vezetıségre jelölt személyek listáján 
szerepeltem, bejelentem, esetleges újra jelölésem esetén, nem vállalom az 
MISZ vezetıségében a munkát. Nem akarok egy „gittegyletben” 
tevékenykedni. 

 
Fentieket lejegyezte: Németh Károly 
 


